
Fællesrådet Aarhus K 

Referat fra bestyrelsesmødet den 21. juni 2023 

Til stede: Joan, Peter, Carsten, Sidsel, Holger, Roberto og Birgitte 

Til stede, indledningsvis, var også Mona, som er kommunikationsmedarbejder i Vor Frue 
Kirkes Sogn. 

Ikke til stede: Bjørn (med afbud) 

Uden for dagsordenen: 

Mona oplyste, at hun gerne vil deltage i møderne i Fællesrådet, hvor det findes relevant. 

Referent: Birgitte 

Pkt. 1 Planstrategi 

Den udsendte strategi er fint opstillet, har gode intensioner og er værd at læse. 

Der skal indsendes et høringssvar inden den 13. august 2023, og skrivegruppen, bestående 
af Joan, Holger, Peter og Birgitte påbegynder arbejdet ved at sende forslag og 
bemærkninger via mails. 

Det er væsentligt, at der indgår bemærkninger på:  
Erhverv herunder afsætning af placeringsmuligheder for start-up 
Bosætning 
Revision af højhuspolitikken 

Midtbyfællesrådet har forespurgt til borgerinddragelse, hvortil svaret har været ”ikke 
nødvendigt”. 

Pkt. 2 Forretningsorden og økonomi 

Begge dele udsendes i løbet af sommeren. 

Pkt. 3 Status på: 
Valdemarsgade/Børnely: 
Der arbejdes fortsat med sagen.  

H. C. Tvinges Vej: 
Eva oplyser, at det er svært at komme igennem med sagen.  
Der foreslås evt. et møde med fællesrådet. 

Der er obs på vindmålinger mellem bygningerne. 

Mobilitet 



3 møder har været aholdt for hver sit geografiske område i området for Fællesrådet Aarhus 
K. 

Der har været svagt fremmøde – uinteresseret?, sommersol? 

Trods ringe fremmøde blev der udarbejdet adskillige forslag, og der vil blive afholdt et 
opsamlingsmøde efter, Afdelingen for Mobilitet har gennemarbejdet forslagene. 

Pkt. 4 Hængepartier: 

Generalforsamling: 
Forslaget om et foredrag om Bob Dylan af Anders Thyrring synes som en god idé. 

Besøgsrunde: 
Godsbanen: Joan og Peter 
Institut for X: Holger 
Aarhus Tech: Birgitte har skrevet mail dertil flere gange, uden svar. Skriver igen. 
Andre virksomheder i området bl.a. A. Enggaard, Lidl, SparNord, Føtex Advokatkontor etc, 
etc. 

Vi skal orientere om, at vi er høringspart i udviklingen af Aarhus Kommune – specifikt i 
Aarhus K 

Fremtidens by: 
Måske blev vores arrangement afviklet ”2 år for tidligt”? Opfølgningen er en stor opgave!! 

Video lægges på facebook- 

Sammenskrivningen af resultatet af Fremtidens By kan bruges ved møder omkring 
Godsbanen 2. etape, idet det vil kunne bruges son inspiration. 

Joan skriver en reminder til Michael om visionerne. 

  

 

 

 


